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ČESKO: Po nechvalně proslulé polní nemocnici v pražských Letňanech končí i ta záložní na
brněnském výstavišti. Město ji vybudovalo vloni na podzim. Podobně jako ta v hlavním městě měla
ulevit přeplněným klasickým nemocnicím, lůžka ale nikdy nikdo nevyužil a zřizovatel dal postele
odvézt. Na místě zůstane jen očkovací centrum, na která nyní stát a města spoléhají především.
Přitom zřízení provizorních nemocnic vyšlo na desítky milionů korun a stát doteď za tu letňanskou
dluží Nemocnici Na Bulovce asi 90 milionů korun. Ministerstvo financí částku zatím odmítlo
proplatit.

Na zrušení záložní nemocnice se shodly město a Fakultní nemocnice Brno, která měla záložní
nemocnici na starosti a také provozuje očkovací centrum. „Jsem ráda, že nebyla záložní nemocnice
využita k tomu, k čemu byla zřízena. Vše se zvládlo v rámci nemocnic. Vnímám to jako určitou
tečku a pokud by přišla na podzim další vlna, doufám, že nebude potřeba otevřít otázku jejího
opětovného zřízení,“ řekla brněnská primátorka Markéta Vaňková (ODS).

Záložní nemocnice vznikla kvůli přetlaku pacientů s koronavirem v nemocnicích. Město na zřízení
dalo kolem dvou milionů korun. Na úhradě nákladů za provoz se pak podílelo město, kraj i Fakultní
nemocnice Brno. Původní smlouva byla do 28. února. „Nová mezi veletrhy a nemocnicí je od 1.
března na dobu neurčitou s výpovědní dobou 30 dnů začínající první den následujícího měsíce po
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doručení. Za mě tam bude očkovací centrum tak dlouho, dokud bude potřeba,“ doplnila Vaňková.

 

Letňany: 600 tisíc za den, neproplaceno
Ani hodinu nefungovala také letňanská polní nemocnice, ministerstvo zdravotnictví pronájem
prostoru ukončilo k 19. únoru. Chyběli totiž lidé, kteří by zde pracovali, astronomické pak byly
náklady. Fakultní nemocnice Bulovka, pod kterou zařízení spadalo, vyčíslila náklady na nájem,
energie a další služby na téměř 100 milionů korun. „Je strašně drahá. Možná jste už zapomněli, že to
bylo v čase, kdy jsme skutečně měli obavu a kdy jsme měli 8300 hospitalizovaných lidí, že nebudeme
mít dostatek kapacity. Proto se to udělalo. Teď to končí, protože zkrátka je to finančně neúnosné
a není to o tom, že nejsou zdravotníci,“ vysvětloval před časem premiér Andrej Babiš (ANO).

Samotný pronájem prostor stál 74,1 milionu korun včetně DPH. Denní sazba tak činila přes 592 000
korun. Premiér uváděl, že pronájem stál do konce ledna 51 milionů. Podle mluvčí Bulovky Simony
Krautové to ale byla částka bez DPH. Kromě nájmu je také podle ní třeba započítat energie a náklady
na technické vybavení, rozvody kyslíku, nákupy zdravotnické techniky a materiálu, opravy nebo
vytápění. Nemocnice tak mluví o nákladech zhruba 100 milionů korun. „V této částce jsou zahrnuty
pouze náklady Fakultní nemocnice Bulovka. Náklady Armády ČR a Správy státních hmotných rezerv
budou vyčísleny zvlášť,“ doplnila Krautová.

O tom, že letňanská nemocnice nikdy žádné pacienty nepřijme, se hovořilo už dříve. Měla však
sloužit alespoň jako očkovací centrum. „Ministerstvo zdravotnictví s areálem v Letňanech počítá,
nicméně vše záleží především na počtu dodávek vakcín, potažmo na tom, kdy budou registrované
další vakcíny,“ uvedla kupříkladu ještě v první polovině ledna mluvčí resortu Barbora Peterová
pro deník Echo24.

S letňanskou nemocnicí se pojí ještě jedna potíž. Doteď nemocnice Bulovka marně po státu vymáhá
asi 90 milionů, který jí měly být proplaceny. Ministerstvo financí to podle mluvčí nemocnice Filipa
Řepy odmítlo. „Ve věci refundace nákladů spojených v provozem polní nemocnice v Letňanech jsme
z Ministerstva financí ČR bohužel obdrželi zamítavé stanovisko,” uvedl Řepa. „Stále věříme, že
společně z nastalé situace nalezneme východisko a zamezíme tím dalšímu zadlužování nemocnice,
která byla navíc v období pandemie jednoznačně nejvytíženější v rámci celé ČR,” dodal. Následně
pro Radiožunál ministr Vojtěch řekl, že situaci chce vyřešit v řádu týdnů, možná mixem finančních
zdrojů včetně Bulovky.

 

Teď letí očkovací centra
Nejenže epidemie v České republice relativně rychle ustupuje, vláda navíc poslední měsíce
propaguje především očkovací centra. Premiér Babiš v minulosti opakovaně vyzýval Čechy, ať
se sjedou do pražského O2 universa, protože tam mají dostatek volných termínů. „Pro vás všechny
z celé České republiky, kteří se už můžete očkovat podle stávajících kritérií, rezervujte si místo v O2
universum. Mají tyto volné termíny. Příští středa 630 volných míst, čtvrtek 1027, pátek 1161, sobota
1256 a neděle 1744. Příští týden mají denní kapacitu 2343, o týden později bude už 3500,“ vzkázal
na přelomu dubna a května na sítích Babiš, který často tvrdí, že se zabývá mikromenežmentem.

Funguje i brněnské centrum. Kraj chce mít do konce prázdnin očkovaných 770 000 lidí z celkového
počtu 1,2 milionu obyvatel, zdravotníci denně v centru podají vakcínu proti covidu 4100 lidem. Podle



Vaňkové může očkovací místo trvat tak dlouho, jak jen to bude nutné. „Nová mezi veletrhy
a nemocnicí je od 1. března na dobu neurčitou s výpovědní dobou 30 dnů začínající první den
následujícího měsíce po doručení. Za mě tam bude očkovací centrum tak dlouho, dokud bude
potřeba,“ řekla brněnská primátorka.
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